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RSS.0012.3.62.2023 
Protokół Nr 62/23 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa  
w dniu 20 listopada 2023 roku 

 

Porządek obrad: 
1. Stopień realizacji inwestycji zaplanowanych na 2023 r. 
2. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 
Pan Jakub Zawada omówił przekazane radnym sprawozdanie z wykonania 
zadań inwestycyjnych na dzień 15.11.2023 r.  
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że dużo jest inwestycji opóźnionych jak np. 
Osiedle Różane w Sobótce Zachodniej czy ul. Kwiatowa. 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że zadanie to realizowane jest w terminie i na 
razie nie mają sygnałów, aby cokolwiek miało się opóźnić.  
Radny Ryszard Saltarski zapytał co z Osiedlem Robotniczym? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że tam prowadzone są prace związane  
z budową sieci kanalizacyjnej i żadna droga nie będzie tam realizowana. Dodał, 
że bardzo możliwe, że kanalizacja ta do świąt zostanie zrealizowana. 
Poinformował, że przed dwoma miesiącami została wykonana również sieć 
gazowa. Zaznaczył, że na tym zadaniu również nie ma opóźnień.  
Radny Marek Juraszek zapytał dlaczego nadal na toalecie wisi kartka 
„nieczynne”? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że nie mamy prądu dociągniętego przez firmę 
Tauron. Przypomniał, że mówił o tym wielokrotnie. 
Radny Marek Juraszek powiedział, że w reportażu zostało powiedziane, że 
awaria została usunięta.  
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że to są dwie różne rzeczy. Dodał, że awaria 
oświetlenia nie była związana z prowadzonymi robotami w obrębie Placu  
Ks. Bełcha. Odnosząc się do uzbrojenia miejsc na placu (Smart Station + toaleta 
publiczna + stacja ładowania) powiedział, że jest to odrębny temat. 
Poinformował, że mamy 3 takie lokalizacje (ul. Stacyjna, ul. Zamkowa i Plac  
Ks. Bełcha), gdzie mamy swoje urządzenia, które wykonawca musiał postawić, 
bo obligował nas termin zakończenia prac, ale Tauron musi doprowadzić tam 
energię. Poinformował, że na ul. Stacyjnej te skrzynki są już postawione przez 
Tauron, ale sam Tauron nie odebrał jeszcze swoich prac.  
Radny Marek Juraszek zapytał, gdzie jesteśmy, jeżeli chodzi o kanalizację 
Będkowice, Księginice Małe i Przemiłów?   
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że wystąpiliśmy do WFOŚiGW o pożyczkę  
i dodatkowo chcieliśmy zrobić 2 wodociągi (w ul. Strażackiej i w ul. Leśnej  
i Wrzosowej). Dodał, że mamy zabezpieczone środki na wykonanie 
dokumentacji projektowej dla tych 2 wodociągów i prace projektowe trwają 
(do 15 grudnia powinny się one  zakończyć). Poinformował, że termin 
rozliczenia inwestycji został wydłużony do października przyszłego roku (jeżeli 
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chodzi o kanalizację).  
Radny Marek Juraszek zapytał ile na dzień dzisiejszy mamy wykonanych 
przyłączy, jeżeli chodzi o Przemiłów i Księginice Małe? 
Pan Jakub Zawada powiedział, że poprosi Dyrektora, aby przygotował takie 
zestawienie. Dodał, że aktualnie może się podłączyć cały Przemiłów i część 
Księginic.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd poprosiła, aby te informacje zostały przesłane do 
wszystkich radnych. Dodała, że chcieliby również wiedzieć jakie zakład 
podejmuje działania, aby tych podłączeń było coraz więcej. Zapytała jaki był 
umowny termin z Tauronem na podłączenie Placu Ks. Józefa Bełcha? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że wszystkie umowne terminy zostały już 
przekroczone. Dodał, że zgodnie z ogólnymi warunkami umowy możemy 
dochodzić roszczenia na poziomie 1% za każdy dzień zwłoki od kwoty, którą 
mamy zapłacić za wykonanie przyłącza i kwota ta nie może przekroczyć ogólnej 
kwoty za przyłączenie. Poinformował, że zostało wystosowane do Tauronu 
pismo, że mamy tam urządzenia, które powinny być podłączone do prądu  
i jeżeli cokolwiek ulegnie zniszczeniu będziemy dochodzić odszkodowań z tego 
tytułu na drodze sądowej.  
Radna Iwona Czyż powiedziała, że jeżeli przygotowywana jest cykliczna 
informacja jeżeli chodzi o stopień zaawansowania czy to w przypadku 
wodociągów, czy kanalizacji to dobrą praktyką byłoby podawanie tego na 
bieżąco, aby mieli świadomość jak te przyłącza postępują. Dodała, że jeżeli 
otrzymują jedną cyfrę to nie mają punktu odniesienia. Odnosząc się do Tauronu 
zapytała, czy na którejkolwiek naszej inwestycji mamy jeszcze opóźnienia  
w związku z ich działaniem?  
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że na chwilę obecną raczej nie chociaż nie 
pamięta jak jest z przyłączem do oświetlenia w Starym Zamku.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że jeżeli chodzi o  oświetlenie w Garncarsku 
to Tauron już się wyrobił tylko gmina nie może i do dnia dzisiejszego nie mają 
oświetlenia. 
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że to nie jest tak, że gmina nie może się wyrobić 
tylko nie rozstrzygnięto przetargu ze względu na zbyt wysokie koszty. Dodał, że 
musielibyśmy dołożyć do tego zadania ponad 30% już na samym starcie.  
Powiedział, że później przekaże informacje jaki jest pomysł na realizację tego 
zadania. 
Radna Iwona Czyż zapytała, czy w związku z tym, że część inwestycji się 
przedłuża którykolwiek z wykonawców wystąpił o waloryzację kontraktu? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że oprócz tych, o których radni już wiedzą to 
nie.   
Radny Grzegorz Chrzan zapytał dlaczego budowa oświetlenia w Garncarsku 
przekładana jest na kolejny rok? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że jednym przetargiem zostały ogłoszone 
dwa zadania: Stary Zamek i Garncarsko. Dodał, że po otwarciu ofert najniższa 
oferta była prawie o 60 tys. wyższa niż środki zaplanowane w budżecie. 
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Poinformował, że musimy albo znaleźć dodatkowe środki, albo oszczędności na 
tych inwestycjach. Wyjaśnił, że nawet jeżeli zostanie wszczęta nowa procedura  
i wyłonimy wykonawcę do końca miesiąca to w momencie gdy w Starym Zamku 
konieczne jest jeszcze opracowanie tymczasowej organizacji ruchu  
i uzgodnienie jej z powiatem (termin 30 dni) oraz podpisanie ze starostwem 
porozumienia na wejście w teren nierealne jest wskazanie wykonania tego 
zadania do końca roku. Podkreślił, że zadanie musi znaleźć się w WPF, ponieważ 
nie możemy zapisać, że zadanie zakończy się np. w marcu, ponieważ od 
stycznia nie będzie miało pokrycia finansowego.  
Radna Iwona Czyż zapytała, czy nie ma możliwości rozłączenia tych zadań? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że jest, ale będą wówczas droższe. Dodał, że 
w Garncarsku jest tylko 6 punktów oświetleniowych.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że zadanie to ciągnie się już od 2 lat i chyba 
lepiej byłoby podzielić to zadanie, bo najpierw Stary Zamek czekał na ich 
pozwolenie wodno-prawne, a teraz Garncarsko czeka na uzgodnienia w Starym 
Zamku.  
Pan Jakub Zawada poinformował, że w Garncarski planowane było 6 lamp i 28 
w Starym Zamku, dlatego to tam musi zostać ograniczony zakres. Wyjaśnił, że 3 
lata temu nie mogli ogłaszać przetargu, ponieważ nie było dokumentacji 
projektowej.  
 

Ad. 2 
Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Burmistrza MiG Sobótka umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego w roku 2024. Dodał, że jest to uchwała, 
która jest podejmowana przez nas co roku. Poinformował, że wniosek do 
wojewody został złożony w ubiegłym tygodniu i ze wstępnych informacji 
wynika, że zostanie on rozpatrzony pozytywnie. Powiedział, że wprowadzono 
jedną zmianę do rozkładu jazdy (chcemy, aby autobus jeżdżący z Garncarska do 
Sobótki jechał przez Sobótkę Zachodnią i tam zabierał również mieszkańców). 
Radna Iwona Czyż powiedziała, że w ubiegłym roku o tej porze mieliśmy jeszcze 
jakąś dotację z powiatu.  
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że w tym roku też otrzymaliśmy tę dotację – 
kwota około 18 tys. zł (okres realizacji do końca roku). Dodał, że niestety nie ma 
jeszcze podpisanego porozumienia w tej sprawie.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały  
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024-2028. 
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Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  
w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XLII/335/18 Rady Miejskiej z dnia 27 lutego 
2018 r. w sprawie określenia szczególnych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XIII/142/19 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 
30 grudnia 2019 r. w sprawie zasad odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 
i mieszkaniach chronionych. Dodała, że na chwilę obecną mamy 4 osoby  
w schronisku.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 2 
 

Radna Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że do Radnych dotarł protest 
mieszkańców Sulistrowic i Sulistrowiczek dotyczący lokalizacji fotowoltaiki na 
tamtym terenie. Dodała, że sprawa jest już nieaktualna, ponieważ Burmistrz 
przychylił się do prośby mieszkańców.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że po uchwaleniu przez radę tej uchwały 
pojawiły się głosy mieszkańców i sołtysów, co do montażu tych pół 
fotowoltaicznych. Dodał, że zastanawia się, czy jako gmina nie popełniamy 
błędu pozwalając na ich montaż, gdyż wiąże się to z tym, że będzie można 
montować te panele dopóki energia, którą one wyprodukują będzie na bieżąco 
w ciągu dnia zużywana. Zaznaczył, że pozwalając na to może dojść do takiej 
sytuacji, że za jakiś czas zablokujemy pozwolenie na montaż tych instalacji 
fotowoltaicznych przez gospodarstwa domowe. Podkreślił, że jego zdaniem jest 



5 

 

to błędna uchwała, która z czasem będzie działała na niekorzyść mieszkańców.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że nie można powiedzieć, że jest to 
błędna uchwała, ponieważ życie to dopiero zweryfikuje.  
Pani Bożena Frass zaznaczyła, że to, iż rada uchwałą zgodziła się na przekazanie 
tych nieruchomości do dzierżawy nie oznacza, że Burmistrz już ogłosił przetarg  
i tak się stało. Dodała, że każdy protest mieszkańców jest przez Burmistrza 
rozpatrywany indywidualnie. 
Pan Łukasz Zbroszczyk dodał, że działki wskazane przez Burmistrza w uchwale 
miały wskazanie, że będzie to napięcie pośrednie, a fotowoltaika z gospodarstw 
domowych jest po niskim napięciu, więc nie ma tego zagrożenia na które 
wskazuje radny. Poinformował, że analiza tych działek była poprzedzona analizą 
możliwości eksportowania tej energii o średnim napięciu i tylko w takim 
kontekście liczyli, że mogą te działki jakoś wydzierżawić i uzyskać z tego tytułu 
wpływy do budżetu. Dodał, że po proteście mieszkańców Burmistrz 
zrezygnował ze wskazanych przez nich działek, a co będzie z resztą to życie 
pokaże. Zaznaczył, że cały czas szukamy możliwości, aby zwiększyć wpływy do 
budżetu.  
Radna Iwona Czyż powiedziała, że ona też ma duży zarzut wobec siebie, że ten 
projekt uchwały nie został poddany konsultacjom z lokalną społecznością.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zaapelowała do Burmistrza żeby rozważnie 
podchodził do tego tematu.  
 

Pan Jakub Zawada odnosząc się do planowanych zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, jeżeli chodzi o inwestycje powiedział, że wprowadzane 
są dwa zadnia (jedno związane z budową oświetlenia we wsi Stary Zamek  
i Garncarsko, a druga związana z budową Rowerowego Parku Umiejętności). 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
Głosów „za” 7, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 3 
 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2023 rok wraz z uzasadnieniem 
do uchwały. Dodała, że na sesji na pewno pojawi się jeszcze autopoprawka do 
projektu uchwały, ponieważ czekamy na środki z Funduszu Pomocy, które 
przyjdą za miesiąc październik. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że otrzymali również wnioski  
z Referatu Oświaty odnoście zwiększenia środków dla niepublicznej placówki  
w Rękowie, które odbędzie się kosztem naszych placówek. Poprosiła  
o wyjaśnienie czym to jest spowodowane.  
Pani Joanna Berezecka-Zywer poinformowała, że radni otrzymali informację 
zbiorczą na dzień 31 października. Zaznaczyła, że nie zwiększa się liczba dzieci, 
ale zwiększa się liczba orzeczeń, która przekłada się na zwiększenie dotacji. 
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Dodała, że nie chodzi jedynie o Ręków, ale również o punkt przedszkolny 
Bajkolandia. Poinformowała, że przesunięcia zostały dokonane w ramach 
budżetu oświaty, kosztem placówek publicznych (przede wszystkim 
przedszkola). Zaznaczyła, że tych pieniędzy brakuje również w szkołach 
publicznych. Poinformowała, że czekamy na już przyznaną rezerwę subwencji 
oświatowej.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że po raz kolejny chciała zaznaczyć, że nie 
jest przeciwko szkole w Rękowie, tylko przeciwko takiej polityce państwa, która 
pozwala na zabieranie pieniędzy z placówek samorządowych po to, aby 
dotować placówki niepubliczne. Dodała, że naszemu przedszkolu też są 
potrzebne pieniądze.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała czy w grudniu również trzeba będzie się 
pochylać nad kwestią braków w oświacie? 
Pani Joanna Berezecka-Zywer powiedziała, że cały czas się nad nią pochylają, 
ponieważ jest to związane z różnymi czynnikami, a informacje cały czas 
spływają. Dodała, że ma nadzieję, iż sytuacja lada moment się wyklaruje.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd poprosiła, aby wszyscy radni jeszcze przed sesją 
otrzymali wspomnianą autopoprawkę. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały. 
Głosów „za” 7, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 3 
 
 

 

 
Protokołowała     Wiceprzewodnicząca Komisji 
 

Agata Rekść       Danuta Szczęch-Drozd  


